

Title (en)

Utility object in the form of a piece of equipment especially a towelholder

Title (de)

Gebrauchsgegenstand in Form eines Ausstattungssteils, insbesondere eines Handtuchhalters

Title (fr)

Objet d'usage en forme d'une pièce d'équipement en particulier un porte-serviette

Publication

EP 0920828 A1 19990609 (DE)

Application

EP 98122917 A 19981202

Priority

DE 29721543 U 19971205

Abstract (en)

The towel rail comprises two L-shaped bars (1, 2) which are joined with their shorter parts (1b, 2b) with a bushing (5) which accommodates a vertically positioned pin (6) with an inner thread (12) at the lower end. A screw (10) is inserted into the pin (6) in order to connect the vertical parts of the L-shaped rails. The whole system can be moved horizontally in a bearing (7) around a rotation axis which is covered by a case (8). It is adjusted with the screw (10) at the lower end and fixed to the bathroom wall with a fixing block (14).

Abstract (de)

Es wird ein Gebrauchsgegenstand in Form eines Ausstattungselements, insbesondere eines Handtuchhalters beschrieben. Der Gebrauchsgegenstand enthält einen an einer Wand od. dgl. montierbaren Befestigungsblock (7,14), der wenigstens ein Schraubloch (15,16) zur Aufnahme einer Befestigungsschraube und einen quer dazu verlaufenden Durchgang aufweist, und wenigstens ein mittels des Befestigungsblocks (7,14) gelagertes Bauteil (1,2), das ein zur Lagerung in den Durchgang ragendes Element aufweist. Erfindungsgemäß besteht der Befestigungsblock aus einem Sockel (14) mit dem wenigstens einen Schraubloch (15,16) und aus einem den Durchgang aufweisenden Lagerkörper (7), und der Lagerkörper (7) und der Sockel (14) sind durch eine Schiebeführung miteinander verbindbar sind. <IMAGE>

IPC 1-7

A47K 10/10

IPC 8 full level

A47K 10/10 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47K 10/10 (2013.01); **A47K 2201/02** (2013.01)

Citation (applicant)

DE 3105216 C2 19901004

Citation (search report)

- [A] DE 4307776 C1 19940714 - KEUNE & CO KG P [DE]
- [AD] DE 3105216 A1 19820909 - WILKE HEINRICH HEWI GMBH [DE]

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0920828 A1 19990609; EP 0920828 B1 20020918; AT E224166 T1 20021015; DE 29721543 U1 19990408; DE 59805599 D1 20021024

DOCDB simple family (application)

EP 98122917 A 19981202; AT 98122917 T 19981202; DE 29721543 U 19971205; DE 59805599 T 19981202